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Mødedato og tid 25. juni 2019  

Sted Restaurant Colosseum, Sønder Havnegade 24 st. 
6400 Sønderborg 

 

Mødedeltagere Medlemmer af Kreds Sydjylland samt ledsager  

Fra Ole O. Madsen  

Emne Kreds Sydjyllands generalforsamling  

   

 GENERALFORSAMLING DAGSORDEN: 
 

1. VALG AF DIRIGENT. 
2. BESTYRELSENS BERETNING OM LANDDELSKREDSENS VIRK-

SOMHED I DEN FORLØBNE PERIODE. 
3. FREMLÆGGELE AF KREDSENS ÅRSREGNSKAB TIL GODKEN-

DELSE, SAMT BUDGET FOR DET NYE ÅR. 
4. BEHANDLING AF FREMSATTE FORSLAG. 
5. VALG AF MEDLEMMER TIL BESTYRELSEN SAMT 1 SUPPLE-

ANT – PÅ VALG ER 
 

 LEO LUND 

 JAN JENSEN 

 PETER MADSEN 
 

6. VALG AF 2 REVISORER 
7. VALG AF DELEGEREDE TIL FORENINGENS DELEGERET-

MØDE, BESTYRLSEN ER FORLODS VALGT. 
8. EVENTUELT 

 
Kreds Sydjylland har i år kombineret generalforsamlingen med et 
middags- og musikarrangement. Formålet var at tiltrække flere 
medlemmer. 
Generalforsamlingen afvikles på Restaurant Colosseum i Sønder-
borg. 
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 Middagsbuffet med drikkevarer efter afvikling af general-
forsamlingen. 

 Koncert med NO MORE JACKS på Alsion. 
 
Generalforsamlingen: 
Der blev budt velkommen og første punkt var valg af ordstyrer. 
Valget faldt på Leo Bødker. Leo takkede for valget og kunne kon-
statere at generalforsamlingen var rettidigt indvarslet, og gen-
nemgik dagsorden. 
 
Formandens beretning v. Leo Lund: 
 

Dødsfald 
Vi starter som altid med at mindes de medlemmer af FMF kreds 
SYD som er gået bort siden sidste års generalforsamling. Igen i år 
er der ingen, ifølge mine efterretninger og info via sekretariatet, 
Er Fhv. mejeribestyrer Knud J. Krogsgaard, Ølgod er afgået ved 
døden i efteråret. 
Han blev 85 år. 

 
Kredsbestyrelsen 
I det forløbne år har kredsbestyrelsen bestået af følgende. 
 
Jan Jensen Næstformand  
Leo Bødker  Kasserer 
Ole O. Madsen Medlem og referent 
Jens Åge Larsen Medlem  
Peter Madsen Medlem 
Leo Lund Formand   
Suppleant for bestyrelsen har det forgangne år været Henrik Jes-
sen 
 

Landmændene og mælken 

Ikke et år med generalforsamling uden at vores råvare leverandø-

rer, mælkebønderne, skal nævnes. Sidste år kunne vi fortælle at 

Arla havde igangsat et 3 årigt besparelsesprogram ”Calcium”. Mål-

sætningen er at styrke bøndernes aconto afregnings pris med 16-

17 øre pr kg mælk i 2020, og gerne før.. 
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Maj 2018 var det seneste års lavest afregnede måned hvor kon-

ventionel mælk afregnedes aconto til 2,34 kr. pr. kg og økologisk 

til 3,13 kr. pr. kg. (79 øre forskel) 

Senere på sommeren og hen over efteråret steg aconto afreg-

ningspriserne dog lidt og endte i december måned på 2,62 kr. pr 

kg for konventionel mælk og 3,26 kr. pr. kg for økologisk.(64 øre 

forskel) 

Måske den lille udviskning mellem konventionel og økologisk kan 

skyldes at der i 2016 og 2017, med de ekstremt lave afregningspri-

ser, var en del bønder som valgte at omlægge til økologisk produk-

tion, for at kunne opretholde en økonomi. Her i 2019 har prisen så 

igen fået et lille dyk allerede i januar til 2,50 kr. pr. kg for konven-

tionel mælk og 3,25 for økologisk mælk.(75 øre forskel).. Disse pri-

ser er fortsat gældende for maj måned også. 

Om Arla formår at opretholde en stabil gennemsnitlig aconto af-

regningspris på 16 til 17 øre mere pr kg mælk frem til og med 2020, 

det skal her være usagt, men noget tyder på at dette første ½ år 

af 2019 i hvert fald bliver et af de mere stabile i flere år. Lad os 

håbe at det betyder nogen økonomisk stabilitet og optimisme 

blandt mælkebønderne også.. 

En ting er desværre sikkert, og det er at Calcium sætter spor helt 

ind i vores egen forening, når vi kigger på deltagelse i diverse ar-

rangementer, og ikke mindst produkter til bedømmelse ved især 

kredsudstillingerne, hvor der har været et nedadgående antal pro-

dukter at bedømme. Lad os håbe at der fra Arlas side generelt er 

en fremadrettet lyst og vilje til i højere grad at konkurrere på pro-

dukter og faglig stolthed. 

Kold College 

Vi skal selvfølgelig også runde mejeribruget uddannelser, for lige 

at tage et ”pH” på hvordan det står til. 
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Efter nogle turbulente år på KOLD, virker det nu som om der er 

ved at falde mere ro på. Stor udskiftning i lærerstab, ledelse om-

kring uddannelsen til mejerist samt ny direktør er bare nogle af de 

ting der har fyldt rigtig meget de sidste godt 5 år. 

Men som sagt, så er det som om tingene nu er ved at finde sit leje, 

med Gitte Bargholdt i spidsen for KOLD og Flemming Bundesen i 

spidsen for Mejerist uddannelsen. 

Det er godt at se og fornemme at der er mere ro på bagsmækken 
nu, og forhåbentlig giver det ro til at arbejde på at optimere ud-
dannelsen og undervisningen omkring mejeristuddannelsen, så 
den også i fremtiden kan stå som en stærk og velrenommeret ud-
dannelse.  
Flemming har givet følgende info omkring antal elever på Meje-
ristuddannelsen ved KOLD 
 
Antal færdiguddannede: 
2016 = 57 
2017 = 69 
2018 = 66 
2019 = 19 – indtil nu mangler et hold i juni og december 

 
Grundforløb: 
2016 = 78 
2017 = 80 
2018 = 104 
2019 = 57 – indtil nu – mangler august optaget 
 
Pilen peger bestemt i den rigtige retning, og det skal blive spæn-
dende at følge udviklingen i de kommende år. 
 

Ingeniør uddannelsen på KU-Life 

Efter i de seneste år at have arbejdet med at tiltrække studerende 

til Mejeriingeniør uddannelsen, må det siges at Industrigruppen 

bag mejeriingeniøruddannelsen, har haft succes med dette. Inge-

niøruddannelsen har hen over de seneste 5 år oplevet en stigning 

i optag på kandidatuddannelsen så der senest i sommeren 2018 

var optaget 33 på kandidatuddannelsen. Det estimerede behov 
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for uddannede mejeriingeniører til industrien er ca. 30 stk. om 

året. Så her virker det som om der foreløbigt er balance i tingene.. 

FMF hovedforeningen 2018-2019 

Et kig på vores hovedforening, her kan vi fortsat kun være stolte 
over alle de arrangementer og initiativer vi som medlemmer har 
mulighed for at deltage i.  
Sekretariatet er fortsat omdrejningspunktet for forskelligartede 
aktiviteter som kommer os alle, eller en del af FMF´s medlemmer 
til gode. 
Igen i år vil jeg kort nævne nogle af de ting og begivenheder fra 
sidste generalforsamling til nu. Der er rigtig mange og forskelligar-
tede aktiviteter og der bliver løbende skrevet så flot i Mælkeriti-
dende og Mælkeritidende Update om de forskellige begivenhe-
der. 

 
Mejeribrugets studietur til Irland, 30. maj til 1. juni 2018.  
Igen i år afholdes der studietur, denne gang til Italien i september 
måned. 
 
IFC og Food Tech messe, med Diner event, 13-15. november 2018 
i Herning. I år bliver det IFC og HI Tech and Industry Scandinavia 
og datoerne er 1-3 oktober. 
129. delegeretmøde for FMF 6. oktober i Odense. Efter nøje over-
vejelser i hovedbestyrelsen er det valgt at skifte til Hotel Legoland 
her i 2019, og datoen for 130. delegeretmøde er lørdag 2. novem-
ber 
MIA(mejeriindustriens arbejdsmiljø udvalg) arbejdsmiljø konfe-
rence, 22 november 2018,  i Herning. 
Mejeribrugets dag KOLD ( 1. kredsudstilling) 6. februar 2019.  
2. kredsudstilling netop vel overstået 8. maj 2019 ved Stauning 
Whisky 
Mejeriforskningens dag 27. marts 2019, på Hotel Billund. 
Mejerifolk uden grænser(MUG), mange aktiviteter i løbet af året, 
Da foreningen er almennyttig,  husk at bidrag er fradragsberetti-
get. 
Desuden er der meget… meget mere……..som vi kan vælge fra hyl-
derne….. 
DMS(mejeriteknisk selskab) arrangementer 
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Overenskomst og løn statistikker (2016 DMF og 2017 FMF) 
Rådgivning og advokatbistand 
Pension via AP(overenskomst) 
Forsikringer via mejeri-liv 
Forbrugsforening 
Mejeriguiden(håndbog for mejeriindustrien) 
………Plus en masse mere som her ikke er nævnt………… 
 
Brancheblad mælkeritidende og Danish dairy and food industry, 
samt 2 ugentlige Mælkeritidende update.. 
Som det for nyligt har kunnet læses i Mælkeritidende går antallet 
af udgivelser ned fra 23 til 13 årlige udgivelser. Dette er en helt 
naturlig konsekvens af at der i Mælkeritidende i højere grad satses 
på digitalisering, samt at økonomien i de senere år er blevet mere 
presset for det trykte blad.. fremadrettet tror bestyrelsen i MT på 
en god og sund kombination af det trykte blad og de digitalt ud-
sendte Updates.. 
 
FMF kreds SYD 2018-2019 

 

25 NYE medlemmer 

Møder 2018-2019 for kredsbestyrelsen 
 
Vi har i bestyrelsen holdt 1 møde sidste år, resten ordnes via mail 
eller telefon, og så holdte vi møde på temadagen 
Mange af de informationer og tiltag der kommer fra Hovedbesty-
relsen forsøges kanaliseret ud via kredsbestyrelsen. 
Det er også i dette forum vi snakker om og planlægger aktiviteter 
for kredsens medlemmer.  

 

  23-5- 2019 

Aktive    142 

DB-aktive 13 

Passive   0 

Kontingentfrie 48 

Virksomheder 8 

Stud   1 

I alt   212 
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Kommentar:  Jens Åge Larsen ”ny” formand for udstillingsudvalget 
- Husk at trække mejerieleverne med til de kommende kredsud-
stilling, det er vigtigt, at vi giver dem et fagligt netværk. 
 
Formandens beretning godkendt ved håndsoprækning. 

 
Regnskab, samt budget for det nye år: 
Leo Bødker gennemgik det omdelte regnskab. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Indkomne forslag: 
Ingen 
 
Valg af medlemmer til bestyrelsen, samt en suppleant: 
 
På valg 

 LEO LUND, genvalgt 

 JAN JENSEN, genvalgt 

 PETER MADSEN, ønsker ikke genvalgt 
 
Henrik Jessen blev valgt ind i bestyrelsen i stedet for Peter Madsen 
– Tillykke Henrik 
 
”Michael Østergaard” blev valgt som suppleant”. 
- Tillykke Michael 
 
Valg af revisor: 
 
Bent Skov Jensen Genvalgt 
Robert Larsen Genvalgt 
 
Johnny Grønmar blev valg af suppleant 
Tillykke med genvalg og valget som suppleant 
 
Valg af delegerede, kredsen skal vælge 26 delegerede: 
Afholdes i år på Hotel Legoland 
 

1 
2 
3 

Leo Bødker 
Jan Jensen 
Jens Åge Larsen 

Bestyrelsen er for-
lods valgt 
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4 
5 

Ole O. Madsen 
Henrik Jessen 

6 Robert Larsen  

7 Vagn Clausen  

8 Mette Toft  

9 Bjarne Lillebæk Niel-
sen 

 

10 Johnny H. Grønmar  

11 Egon Schmidt  

12 Preben Olsen ”Lille”  

13 Preben Olsen 
”Store” 

 

14 Hans Erik Andersen  

15 Henrik Fredslund  

16 Torben Loft Mikkel-
sen 

 

17 Mick Bonde Chri-
stensen 

 

18 Mogens Wind  

19 Leif Jørgensen  

20 Anne Lund  

21 Frank Christiansen  

22 Grete Sørensen  

23 Bo Erichsen  

24 Søren Videsen  

25 Claus Gribsholt  

26 Michael Østergaard  

   

 Lars Jensen 
Karin Mosegaard 
Klaus Ehnstedt 
Thorkild Petersen 
Tove Kjær Beck 
 

Suppleanter i 
nævnte rækkefølge 

 
Eventuelt 
 
Johnny Grønmar: Hvorfor laver man budget for den kommende 
år, når man ikke holder regnskabet op mod det til budgetteret 
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Leo Bødker ”foreningens regnskabsstyre”,  nævner at han, har 
hørt han, at han om 3 år skal stoppe som regnskabsstyre pga. al-
deren – Vi skal undersøge om der er en aldersgrænse. 
 
Leo Lund: Forslag til Jens Åge/Kredsudstilling - Hæv prisen pr. kilo 
pr. produkttype, når man afregner sine produkter til kredsudstil-
ling, derved kan kredsudstilling få et bedre regnskab (Jens Åge). 
 
Johnny Grønmar: Vigtig at man vælger et attraktiv sted, når man 
afholder kredsudstillingerne, Stauning Whisky var et godt eksem-
pel på et attraktiv sted. 
 
Den nye bestyrelse konstituerede sig efter generalforsamlingen 
 
Formand: Leo Lund 
Næstformand: Jan Jensen 
Regnskabsstyre: Leo Bødker 
Sekretær: Ole O. Madsen 
Festudvalg: Henrik Jessen og Jens Åge Larsen 
 

 


